
 
 

Skolebestyrelsen 2016/17 

  

Mødereferat 31  

Skolebestyrelsesmøde (31) 

Onsdag d. 7. juni 2017 
19:00 – 21:00 
 
 
Mødested:                                        Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 
 

 
Mødedeltagere:  
 
Pia Skov Hansen, Jury Jørgensen, Charlotte Ellemose Sonne, Pia Andersen, Jesper Hansen, Mads 
Kyed, Christina Nordenbæk, Dorthe Hartung, Mie Ingemann, Majbrit Juel Christensen, Rie 
Mortensen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk Johannessen 
 
Elevrådsrepræsentanter: Amalie Pauline Jensen 9.c (formand), Emmely Nancke 9. B.(næstformand)  
 
Gæster:  
 

 
Møderække 2016/17: Man 22/8 – tirs 13/9 - ons 12/10  –  tors 10/11 – man 5/12 – tirs 10/1 – 
ons 8/2 – tors 9/3 - man 3/4 – tirs 9/5 – ons 7/6  
 

 
 
Punkt 207: Godkendelse af referat                                                                               5  min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At bestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Mødereferat underskrevet og godkendt 

Bilag: : Mødereferat (30) fra 9. maj, har været rundsendt til gennemsyn, er efterfølgende lagt på 
Skoleporten og er også vedhæftet. 
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Punkt 208: Elevrådet                                              min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Elevråd takker for samarbejdet over året – Skolebestyrelsen kvitterer for samarbejdet 
og ønsker alt det bedste fremover til Amalie og Emmely, som på bedste vis har repræsenteret 
elevrådet. 

Bilag:  

 

Punkt 209: Orientering fra ledelsen                                                                     min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling: Cykeltyverier – har den seneste tid plaget Havrehedskolen, skolebestyrelsen 
blev orienteret om sagen, det har været dyre ”mærke”-vare cykler der er taget- vi har kontaktet 
Fyns Politi- der kigger lidt ekstra på varevogne etc. I denne tid, vi har møde med risikorådgiver fra 
Nordfyns Kommune, vi har talt med genboer om at holde et ekstra øje med skolen. 

Klassedannelse – orientering om kommende skoleårs klassedannelsesproces til 7. årgang der 
netop er overstået – ca.66 elever starter i 3 klasser d. 14 august.  

Dimissionsfest 2017 blev drøftet og programmet fastlagt    

Digitale Læremidler DL- orientering om fremtiden… Det er lykkedes at få landet alle af 
arbejdsgruppens materiale-anbefalinger (og lidt til), inden for den givne økonomiske ramme. Og 
selv om aftalerne først løber fra næste skoleår, har vi selvfølgelig fået åbnet op for alle portaler 
fra i dag. Så personalet har mulighed for at afprøve og tænke dem ind i næste skoleårs 
planlægning. 
Efter sommerferien vil der være DL-kompetenceudviklingsforløb og Launch af vidensportalen 
nordskyen.dk. 

SB: Mange fordele ved det digitale – men at have en bog, at sidde og træne betyder stadig meget. 
Vi skal være opmærksomme på hvilke processer vi fremmer når vi arbejder digitalt. 

Beslutning: SB orienteret 

Bilag:  
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Punkt 210: Mobilprincipper - opdatering                                                    min.           

Beslutningstema: Retningslinjer - mobilpolitik 

Indstilling: At skolens politik opdateres- at skolebestyrelsen giver deres input til principarbejdet. 

Sagsfremstilling: Mobilprincipper trænger til en opdatering. Skolebestyrelsen drøfter status og 
beslutter fremadrettet hvilke retningslinjer der gælder for mobiltelefoner på Havrehedskolen. 

Principper og guidelines der har været drøftet i elevråd og på Teamkoordinatormøde- og er nu i 
høring hos elever og på afdelinger. 

Beslutning: Elevråd – generelt positiv ift udkast om principper og guidelines – enkelte 
bemærkninger bl.a. hytteture 3.kl- her mener Elevrådet, at mobiltelefoner ikke hører hjemme. 
Vedr. aldersbegrænsning ser man udfordringer ift. Eks. At en klasse er af forskellig 
alderssammensætning kan have en eller to elever der er yngre – hvilket gør, at en film måske ikke 
kan ses pga. aldersmærkningen. 

Personalet: Praksis har været, at man ikke har lov til at tage fotos af andre- dette anbefaler vi 
opretholdes. Rammerne bør være tydelige. Hvordan med besøgende/forældre/personale på 
skolen- hvordan er vi gode rollemodeller? 

En drøftelse af udkastet til retningslinjer og guidelines blev drøftet af SB- hvor meget skal skolen 
regulere, styre rammerne. Hvordan danner – hjælper vi børnene til at kunne håndtere den 
digitale virkelighed.  

Nu har elever, personale og ledelse givet deres input – herefter tager skolebestyrelsen det med i 
en arbejdsgruppe. 

Punktet tages op igen på førstkommende møde i det nye skoleår 

 

Bilag: Udkast: Principper for mobiltelefoni på Havrehedskolen 

 

Punkt 211: Dialogmøde – politikere, forvaltning og skole- /dagtilbudsbestyrelser                         min.           

Beslutningstema: Dialogmøde – Nordfyns Kommune 

Indstilling: At skolebestyrelsen sammen orienteres om mødets indhold og perspektiver.  

Sagsfremstilling: Rullende skolestart – aldersblandede årgange var hovedpunktet på dette møde. 
Ønsket var at give medlemmerne af kommunens institutionsbestyrelser viden og indsigt for at 
kvalificere drøftelser omkring dette. 

Vi lyttede til oplæg v/ Henry Thomsen der er skoleleder på Veng Skole, der praktiserer rullende 
skolestart og aldersblandede klasser. 
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Derefter var der distriktsvise drøftelser med Børne og Ungeudvalget om fordele og ulemper ved 
rullende skolestart og aldersblandede årgange. 

Derudover var der opfølgning på Det Nordfynske Børnetopmøde 

Beslutning: Pia Skov Hansen orienterede om dialogmødet- deltagere gav deres input- det virker 
ikke som en retning Havrehedskolen bør tage. Det virker som et projekt, der handler om 
skolebevarelse.  

Det kræver, at det pædagogiske personale er med på ideérne og at forældre bakker op om 
projektet – ellers kan man risikere den effekt der er set fra mange af vores Odense-forældre- og 
man fravælger skolen til fordel for noget man ved virker/stoler på. Når det er nyt bakker man 
altid lidt ekstra. 

Dannelsessnak i grupperne efterfølgende – testforbruget og forældresamarbejdet. Hvordan 
leverer vi videre mellem generationerne når det går så stærkt forandringsmæssigt. Vi kan tage 
det med der virker til næste generation- ellers er det svært at forudsige hvad fremtiden bringer. 

Bilag: 

 

Punkt 212: Trafikpolitik                                 min.           

Beslutningstema: Principper og retningslinjer 

Indstilling: At skolebestyrelsen får drøftet færdsel /trafik mellem Veflinge og Morud (principper) 

Sagsfremstilling: Vi har brug for forventningsafstemning ift. transport af elever i skoletiden og til 
matriklerne. 

Beslutning: Kommunalreform, skolestrukturbeslutninger i NFK 2012, Skolereform 2014 etc. Har 
gjort, at Havrehedskolen ser ud som den gør nu. To matrikler (M og V), samt et børnehus i 
Veflinge. Derfor er vi i forsøget på at skabe én organisation/én skole udfordret på- at vi ofte 
flytter os imellem afdelingerne- vi arbejder på så meget samarbejde som muligt. 

Udfordringer i forbindelse med sidste skoledag, emneuger – og andre dage hvor vi agerer som én 
skole blev drøftet. Hvad kan vi forvente af forældre, elever og personale når det gælder at 
transportere os mellem matriklerne.  

Det er jo glædeligt, at dette samarbejde nu er blevet intensiveret i en grad hvor a,b og v-klasserne 
ofte er sammen om undervisningen. Dette har så skabt nogle transportudfordringer- disse 
forsøger vi at afhjælpe med en trafikpolitik. 

Næste år kommer Rejsekortet og vi har anbefalet alle Veflinge-elever, at ansøge om et sådant, 
der gør, at eleverne frit kan tage skolebussen hver morgen – vi kan nemlig komme fra Veflinge til 
Morud og tilbage med et sådant- hver dag. Når vi er udfordret på økonomi- betaling af busser til 
elevtransport, er dette et relevant tiltag.  

Hvordan kommer vi rundt når vi vil arbejde A,B og V sammen? 5. årgang M har været til 
Teambuilding ved Davinde Sø- godt hjulpet af forældretransport i biler. Hvordan kommer vi rundt 
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til f.eks. boldspilsstævne i Særslev og Basketstævne i Søndersø. Her har 4.-7. årgang netop været 
afsted på cykel med stor succes- derfor har vi fremadrettet brug for principper/retningslinjer for 
elevtransport. 

Skolebestyrelsen fortsætter arbejdet næste skoleår 

Bilag: Udkast: Trafikpolitik på Havrehedskolen 

 

Punkt 213: Erstatning - Tablets                                min.           

Beslutningstema: IT 

Indstilling: At praksis og fremtid mht. tablets drøftes- at SB orienteres. 

Sagsfremstilling: Efter forældrehenvendelse til SB drøftes dette punkt vedrørende erstatning af 
udlånte tablets. Hvordan ser økonomi og forsikringsforhold ud?  

Beslutning: Skolebestyrelsen drøftede de forskellige udfordringer vi har ift. tablets. Nu har stort 
set alle Havrehedskolens elever en tablet. Afhængig af hvornår de er udleveret er der forskellige 
forsikringsforhold for os. Nogle har full-risk (mange af de nye) og nogle hæfter vi selv for – de 
ældre generationer. 

Vi er kommet i situationer hvor en elev af forskellige årsager efter 18 mdr. skulle have udleveret 
sin 4. tablet. Vi har haft forældre der er kommet til at ødelægge elevens tablet  osv. Flere af 
sådanne situationer blev vendt i Skolebestyrelsen 

Bilag: 

 

Punkt 214: 1. skoledag på M og V-matriklerne                                       min.           

Beslutningstema:  

Indstilling: I forbindelse med skoleårets start på afd., Vef – er det et stort ønske at vi starter 
kl.8.10. så forældre kan deltage  

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Vi starter kl.8.10 næste skoleår. 

Bilag: 

 

Punkt 215: Datoer – næste års skolebestyrelsesmøder                                     min.           

Beslutningstema: Skolebestyrelse 2017-2018 

Indstilling: At vi finder datoer for møderække i skoleåret 2017-2018 
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Sagsfremstilling: Skolebestyrelsen drøfter næste års mødeplanlægning 

Beslutning: Skoleåret 2017 – 2018 – mødedatoer: Skolestart Mandag 14.08 

Mødedatoer: Mandag 04.09 – Tirsdag 03.10 – Onsdag 01.11 – Torsdag 07.12 – 2018 – Torsdag 
04.01 – Tirsdag 06.02 – Mandag 05.03 – Torsdag 05.04 – Onsdag 02.05 – Torsdag 07.06 

Bilag:  

 

 

Punkt 216: Eventuelt                                  min.           

Beslutningstema:  

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag: 

 

Efterfølgende: Socialt arrangement – Hvor vi i SB nyder et let traktement, samt siger farvel og tak 
til elevrådsrepræsentanterne. 


